
 

                       

FINANČNÁ AKADÉMIA 

    V dňoch 12. - 14. marca 2024 sme pre 

tretiakov zorganizovali vzdelávací cyklus 

Finančná akadémia, s cieľom zvýšiť ich finančnú 

gramotnosť 

    Žiaci si osvojovali finančné povedomie formou 

zážitkového učenia. Dostali návod, ako plánovať 

osobné financie a robiť správne finančné 

rozhodnutia.  

Školitelia boli odborníci so sveta financií. 

Lekcie Finančnej akadémie vychádzali z Národného štandardu finančnej gramotnosti. Žiaci sa oboznámili 

s úvodom do problematiky, plánovaním financií a osobného rozpočtu. Dozvedeli sa o úveroch, hypotékach, 

poistení, sporení, dôchodkovom systéme a získali základy investovania.  

    Finančnú akadémiu realizovala už tradične Nadácia Partners v rámci vzdelávacieho projektu Deň 

finančnej gramotnosti.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„Finančná gramotnosť je schopnosť využívať poznatky, zručnosti a skúsenosti na efektívne riadenie 

vlastných finančných zdrojov s cieľom zaistiť celoživotné finančné zabezpečenie seba a svojej domácnosti.“ 

Národný  štandard finančnej gramotnosti 



Niekoľko ohlasov na Finančnú akadémiu zo strany žiakov: 

 

„Finančná akadémia sa mi veľmi páčia, určite som o niečo múdrejší o dôležité veci v živote. Najviac sa mi 

páčilo: investície, sporenie na dôchodok a určite vytvorenie si prímu z akcií a dlhopisov. Budem sa 

inšpirovať do budúcna aj touto prednáškou, naozaj to bolo super. Drobné nedostatky boli, že prezentujúci 

sa opakovali a dávali tu istú prezentáciu, ale mne to až tak nevadilo lebo každý človek to vie podať ináč.“ 

 

„Jednoznačne ma najviac zaujalo téma investovania.  

Investovanie ma zaujalo pretože nám ukázali ako investovať, do čoho investovať a ako minimalizovať riziko 

pri investícii. Taktiež nám ukázali rôzne investičné nástroje ako akcie, dlhopisy, fondy či nehnuteľnosti a 

naučil som sa že ich treba kombinovať v portfóliu pre minimalizovanie rizika straty peňazí a maximalizáciu 

výnosov. Čo ma ešte zaujalo boli dôchodky kde nám vysvetľovali, že čím skorej si človek začne odkladať 

na dôchodok, tak tým skôr s tým môže prestať, a tak či tak bude mať na konci viac peňazí ako človek, ktorý 

si odkladal dlhšie ale neskôr. napr. človek ktorý si odkladal od 20 po 30 rokov môže mať na konci 

nasporených 300 000 euro zatiaľ čo človek ktorý si odkladal od 30 po 60 rokov môže mať na konci 

nasporených iba 180 000 euro. “ 

 
„Dozvedela som sa viac o tom ako to funguje so sporením, investovaním, dôchodkami a s bývaním. To mi 

pomohlo, aby som sa dokázala lepšie orientovať v tom, ako to všetko s peniazmi funguje. Najviac ma 

zaujala téma o bývaní.“ 

„...Investovanie ma úplne pohltilo, pretože vidím jeho obrovský potenciál v dnešnom svete. Určite sa 

začnem venovať investovaniu čim skôr budem mať stabilný príjem, pretože čim skôr začnem, tým je to 

lepšie a ako nám povedali zároveň nikdy nie je neskoro. S úvermi a hypotékami som mal niektoré 

pochybnosti, pretože nechcem sa stať dlžníkom bankám. Celkovo však hodnotím tieto dni pozitívne! :) Bolo 

to poučné a verím, že mi to pomôže lepšie zvládať finančné rozhodnutia v budúcnosti. A kto vie možno 

niekomu z nich budem raz volať a spolupracovať s nimi rád si nechám poradiť profíkom, je to možno aj 

lepšie ako sa v tom vŕtať sám. “ 

 „Finančná akadémia nám bola prínosom hlavne preto, že sme sa dozvedeli mnoho nových informácií v 

oblasti financií. Poskytla nám nový pohľad na plánovanie a riadenie financií, keďže veľa ľudí a obzvlášť 

mladých nevie ako správne narábať s financiami. Dozvedeli sme sa mnohé informácie a spôsoboch 

investovania, plánovaní dôchodku, vhodných poisteniach, ale aj napríklad o tom ako postupovať predtým, 

ako človek investuje do vlastného bývania.“ 

„Podľa môjho názoru ľudia, čo nám prednášali tie prezentácie a príklady a ich životné skúsenosti bolo veľmi 

zaujímavé počúvať. Najviac sa mi na tom páčili tie životné skúsenosti, ale bolo fajn si vypočuť aj niečo 

náučné ohľadom finančnej matematiky. Naučil som sa aj veľa novej terminológie. Pomohla mi aj naša 

stredoškolská matematika, keďže tiež preberáme túto tematiku. Mali sme rôzne úlohy, ktoré sa nám 

podarilo vyriešiť. Hovorili nám, že veľa ľudí nie je finančne gramotných. Som rád, že sme mali túto finančnú 

akadémiu, lebo mi dosť poradili ohľadom toho, čo som chcel vedieť. „ 

„Pociťujem, že vďaka akadémii som aj o niečo lepší vo finančnej gramotnosti. Viem lepšie hospodáriť s 

peniazmi. Zaujalo ma pravidlo 72, vďaka ktorému si viem vypočítať dobu splácania úveru. Super bolo aj 

pravidlo 10:20:30:40 čo znamená ako by sme si mali rozdeliť príjem. Kde nechať koľko peňazí. Celkovo to 

bola príjemná a prínosná lekcia do našej budúcnosti a bezpečnosti pri investíciách. Pre mňa osobne to 

bolo veľmi prínosné a cítim že mi to veľa dalo. Bola to náučná a príjemná skúsenosť.“ 

 

„ ...Podobné prednášky "do života" by som veľmi ocenil, ďakujem.“ 

 

                                                

 

 

 

 



 Prvá výplata 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Pravidlo 72 

                                           

 

 

 

 

 

Poistenie 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Žiline,  marec 2024                                                                                       RNDr. Miroslava Sobčáková 


